
KYRKORÅDET I LARSMO FÖRSAMLING 
 

Protokoll 2/2024 
 

Kyrkorådets sammanträde i församlingshemmet torsdagen den 22 februari 2024 kl. 18.30. 

 

Ledamöter: 

Max-Olav Lassila, ordf. [x] Michaela Kung [ ]  

Kent Brännbacka, v. ordf. [x] Jakob Nybäck [x] 

Mats Svenlin, sekr. [x]  Stig-Erik Enkvist [ ] 

Marianne Rahja, v. sekr. [x] Monica Wenman [x] 

Angelina Tupeli [x]  Magnus Snellman [x] 

KF:s representanter:  Rainer Mäenpää, fast.chef [x]   

Thomas Fagerholm, KF:s ordf. [x] Tomas Manderbacka, ekonom [x]  

Anna-Pia Svarvar, KF:s v. ordf. [ ] Jonna Granholm, suppl. [x] 

 

23 §.  INLEDNING 

Ordförande öppnade mötet kl. 18:31 och hälsade alla hjärtligt välkomna. Som 

inledningspsalm sjöngs psalm 371:1-3. Ordförande läste därefter ur 

Hebréerbrevets 4 kapitel, och talade om vikten av att inte välja fel strider, utan 

att fly till Jesus i stället. Ordförande bad därefter för mötet och de ärenden som 

skall diskuteras och de beslut som skall tas.  

 

24 §.  LAGLIGHET OCH BESLUTFÖRHET 

 Mötet kunde konstateras vara lagenligt sammankallat och beslutfört.  

 

25 §.  PROTOKOLLJUSTERARE 

Förslag: Monica Wenman, Marianne Rahja 

Beslut: Till protokolljusterare valdes Monica Wenman och Marianne Rahja. 

Protokollet justeras den 28.2.2024 kl.16:30 i drängstugan.  

 

26 §.  GODKÄNNANDE AV FÖREDRAGNINGSLISTAN 

 Föredragningslistan godkändes med följande tilläggsärende: 

a) Fördelning av budgetmedel för missionen 

 

27 §.  INFORMATION 

 - Ungdomsledarstuderande Robin Koskinen från Karleby gör sin 

 församlingspraktik i Larsmo församling 5.2-8.3.2024 med André Djupsjöbacka 

 som handledare. 

- Ingemar Granholm och Josef Tupeli har inlett ”skolning” för att kunna fungera 

som vikarierande kyrkvaktmästare framöver.  

- Fastighetschefen presenterade en karta med ett förslag över hur 

trafikarrangemanget förbi kyrkan kan komma att fungera framöver.  

- Daniel Grankulla har anmält intresse för att få slutföra sin militärtjänstgöring i 

form av en civiltjänstgöring i Larsmo församling. Tjänstgöringen skulle pågå 

från 4.3-16.5.2024.  

- Ekonom Manderbacka informerade om det kommande bokslutet vars årsbidrag 

efter regleringar troligen kommer att landa på 262 900 €.  



- Fastighetschefen konstaterade att uppvärmningen av kyrkan nu börjar vara på 

en fungerande nivå efter vinterns problem.  

 

28 §. ÖVERFÖRING 

 - Ordförande har beviljat kaplanen resterande semester 29-30.12.23, 26.2-3.3, 2- 

 14.4 (16 d, 0 d återstår) 

 

29 §. BEVILJANDE AV TJÄNSTLEDIGHET  

 Konfidentiellt. 

 Förslag: KR beviljar tjänsteledigheterna. 

 Beslut: KR beviljade tjänsteledigheterna enligt framställning.  

 

30 §. UTTAGNING AV RESTERANDE SEMESTER  

Konfidentiellt 

Förslag: KR beviljar semestrarna. 

Beslut: KR beviljade semestrarna enligt framställning.  

 

31 §. VAL AV SOMMARARBETARE 

Tidpunkten för ansökan om sommararbete utgår 19.2 och i skrivande stund har 

det hittills kommit knappt 20 ansökningar. Närmare uppgifter om ansökningarna 

presenteras vid mötet. (Bilaga 1) 

Förslag: KR tar del av ansökningarna och fattar beslut om hur saken förs vidare. 

Beslut: KR tog del av listan med ansökningar och fastighetschefens presentation 

av valen till sommararbetare enligt KR:s fastslagna principer. (Bilaga 2) 

Utöver fyra flickor och fyra pojkar som valdes beslöts att ytterligare en av 

pojkarna (tidigare anställd) väljs, som erbjuds att arbeta tio veckor och fungera i 

något mera krävande arbetsuppgifter. 

KR tog beslut att ge fastighetschefen och ordförande i uppgift att kontakta de 

valda. Ifall valda personer inte kan ta emot arbetet, kan följande på listan 

kontaktas utan att man därför tar upp saken på nytt i KR.  

Kent Brännbacka jävade sig och deltog inte i ärendets behandling.  

 

32 §. BANKENS FÖRHÖJDA SERVICEAVGIFTER 

 Arbetsgruppen som valdes vid senaste möte har haft möte 13.2.2024 och gått 

 igenom de bankkonton som finns och vilka åtgärder som kunde vidtas gällande 

 de stigande serviceavgifterna. En sak är att minska antalet konton. 

 Anteckningarna från mötet där vissa åtgärdsförslag bifogas. (Bilaga 3) 

 Förslag: KR tar del av arbetsgruppens rapport och besluter om vilka åtgärder 

 som bör vidtas och hur saken förs vidare.  

Beslut: KR tog del av arbetsgruppens rapport och diskuterade ärendet. 

Konstaterades att det viktigaste för att sänka kostnaderna är att minimera antalet 

penninginsättningar över disk och att minska antalet konton. KR beslöt att följa 

arbetsgruppens förslag för hanteringen av kollektpengar där inga småsummor 

längre förs till banken utan sparas upp till större belopp vid pastorskansliet. KR 

gjorde en lista på de konton som i detta skede bör avslutas. (Bilaga 4) Istället 

blir de forna kontona införda som skilda kostnadsställen på församlingens 

huvudkonto. Arbetsgruppen föreslår att endast 5 av de 14 kontona blir kvar men 

ger de två direktionerna (Barn- och ungdomsdirektionen, Västerby 

bönhusdirektion) som ännu inte fattat beslut angående sina konton tid att ta upp 

saken i respektive direktion.  



 

33 §. PLANTERING OCH SKÖTSEL AV AVTALSGRAVARNA 

 Sonja & Roy Tupeli har blivit tillfrågade angående plantering av avtalsgravarna 

 inför sommaren. Sonja har senare meddelat att de också är beredda att ta hand 

 om sommarskötseln av gravarna. Det skulle i så fall skötas av deras son Jeremia. 

 Förslag: KR diskuterar ärendet och anställer Sonja Tupeli för planteringen och 

 Jeremias Tupeli för sommarskötseln av avtalsgravarna. 

 Beslut: KR diskuterade upplägget och beslöt att anställa Sonja och Jeremias 

 Tupeli enligt förslaget. Angelina Tupeli förklarade sig jävig och deltog inte i 

 ärendets behandling.  

 

34 §. ÅTGÄRD PÅ GRUND AV FRUSET VATTENRÖR I PRÄSTGÅRDEN 

 I samband med köldknäppen vid nyåret frös ett vattenrör i prästgårdsbastun 

 vilket ledde till en del fuktskador i första hand i källargolvet. Skadan har blivit 

 granskad av försäkringsbolaget men i skrivande stund har inget utlåtande från 

 undersökningen ännu inkommit. 

 Förslag: KR diskuterar ärendet och tar del av ev. inkommen gransknings-

 rapport. Eftersom det från tidigare finns ritningar och planer på den fortsatta 

 renoveringen av prästgården bör det beaktas vid eventuell åtgärd av fuktskadan. 

Beslut: KR diskuterade ärendet ur flera synvinklar men fattade ännu inget beslut 

i saken. Skade rapporten presenterades. (Bilaga 5) Fastighetschefen vill 

ytterligare utreda olika alternativ. Den planerade renoveringen av prästgården 

bör tas i beaktande när den uppkomna fuktskadan ska åtgärdas.  

 

35 §. FÖRDELNING AV BEVILJADE BIDRAG 

Församlingen har årligen i budgeten haft en bidragssumma som har fördelats 

enligt KR:s beslut. I årets budget finns en summa på 17 750 € under  

Meddelanden och kommunikation. Det är samma summa som fördelades för 

samma ändamål ifjol.  

Senaste år fördelades bidragen enligt följande: 

Bidrag till bönhusen  9 000 € 

Bidrag till organisationer  5 750 € 

Bidrag till studerande  3 000 € 

Förslag: KR diskuterar ärendet och fördelar i år bidragen på samma sätt som 

senaste år: 

Beslut: KR diskuterade ärendet och beslöt att fördela bidragen på samma sätt 

som senaste år.  

 

36 §. FÖRDELNING AV BIDRAGEN TILL BÖNHUSEN 

KR har att fördela 9 000 € mellan de fyra bönhusen i församlingen. 

Förslag: KR diskuterar ärendet och besluter att fördela anslaget jämt mellan 

bönhusen liksom senaste år. 

Risöhäll bönehus  2 250 € 

Inremissionshemmet  2 250 € 

Näs bönehus   2 250 € 

Bosund bönehus  2 250 € 

Beslut: Anslagen fördelades enligt framställning.  

 

37 §. FÖRDELNING AV BIDRAG TILL ORGANISATIONER 



KR har att fördela ett bidrag på 5 750 € till olika organisationer. Senaste år 

fördelades medlen enligt nedanstående förslag: 

Luthersk Inremission  800 € 

LFF   800 € 

Förbundet Kyrkans Ungdom 800 € 

Evangeliföreningen  800 € 

Kredu i Nykarleby  950 € 

Lärkkulla   800 € 

Teologiska institutet i Finland 800 € 

Förslag: KR diskuterar ärendet och besluter att årets bidrag fördelas lika som 

senaste år. 

Beslut: KR beslöt att fördela bidragen lika som senaste år.  

 

38 §. FÖRDELNINGN AV BUDGETMEDEL FÖR MISSIONEN 

 KR har att fördela budgetmedel för missionsarbetet. I årets budget finns 

 upptaget ett anslag på 15 000 € för missionsarbetet. Missionsdirektionen har 

 beretts möjlighet att komma med ett förslag till fördelning av missionsmedlen. 

 --------- 

 Missionsdirektionens förslag till fördelning av missionsmedlen vid mötet  

 21.2.2024: 

Direktionen har att genomgå fördelningen av församlingens budgetmedel för 

missionsarbetet och komma med förslag till KR. Summan för år 2024 är 15 000 

€, en ökning med 3 000 € jämfört med senaste år. 

Ifjol fördelades pengarna enligt följande: 

Evangelieföreningens mission  3 500 € 

Finska Missionssällskapet  1 000 € 

Lettlandarbetet  2 000 € 

Burmas lutherska kyrka  3 000 € 

Såningsmannen  2 500 € 

Förslag: Direktionen diskuterar ärendet och tar ställning till fördelning av 

budgetmedlen samt för förslaget till KR för godkännande. 

Beslut: Direktionen diskuterade ärendet och föreslår för KR att budgetmedlen 

fördelas enligt följande: 

Evangelieföreningens mission  3 500 € 

Finska Missionssällskapet  1 000 € 

Lettlandarbetet  2 000 € 

Burmas lutherska kyrka  4 000 € 

Såningsmannen  2 500 € 

LFF   2 000 € 

--------- 

Förslag: KR diskuterar ärendet och besluter att fastställa missionsdirektionens 

förslag till fördelning av missionsmedlen. 

Beslut: KR diskuterade ärendet och beslöt att fastställa utdelningen enligt 

missionsdirektionens förslag.  

 

39 §. AVSLUTNING 

 Mötet avslutades 20:20 med gemensam bön om Herrens välsignelse. 

 

40 §. RÄTTELSEYRKANDE 

 Meddelades möjlighet till rättelseyrkande. (Bilaga 6)   



Max-Olav Lassila, ordf.   Mats Svenlin, sekr. 

 

Protokollet justerat och godkänt, Larsmo den 28 februari 2024. 

 

Protokolljusterare: 

Marianne Rahja   Monica Wenman  

 

Protokollet har hållits offentligt tillgängligt på Larsmo församlings webbplats under tiden 

12.3.2024-4.4.2024. 

 

Intygar: 

Larsmo11.3.2024 

Carina Liljekvist, kanslist 

 


